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Bu i t e n l a n d s b e l e i d 
a. Verhouding t o t Indonesië 

M i n i s t e r Toxopeus h e r i n n e r t na de mededelingen i n 
de r i j k s m i n i s t e r r a a d over het bezoek van de Indonesische mi
n i s t e r Soebandrio eraan, dat er a l eerder sprake i s geweest 
van diens bezoek. Spreker vraagt i n d i t verband hoe de raad 
s t a a t tegenover een b .zoek van president Soekarno. De minister
p r e s i d e n t had gaarne, dat de m i n i s t e r s die een gesprek met 
Soebandrio z u l l e n hebben het v e r s l a g k r i j g e n van het gesprek, 
dat m i n i s t e r Luns d e s t i j d s i n New-York met Soebandrio heeft 
gehad. S t a a t s s e c r e t a r i s De Block merkt op, dat i n New-York was 
afgesproken, dat van beide z i j d e n zou worden gezegd, dat om
t r e n t een bezoek van p r e s i d e n t Soekarno aan Nederland n i e t s 
was afgesproken. Er i s i n t u s s e n bijgekomen, dat de Duitse 
bondspresident Lubke een bezoek aan Indonesië heeft gebracht. 
Aan Duitse z i j d e z i e t men op tegen een tegenbezoek van Soekar
no (vanwege mogelijke kostbare consequenties). Hierover heeft 
m i n i s t e r Luns met de Duitse s t a a t s s e c r e t a r i s Lahr gesproken, 
wa a r b i j men overeenkwam, dat een tegenbezoek naar de toekomst 
verschoven z a l worden, d.w.z. i n elk geval naar volgend jaar¬
A l s p r e s i d e n t Soekarno voor een o f f i c i e e l bezoek naar Bonn 
komt, z a l het voor Nederland m o e i l i j k z i j n om een aanvraag 
voor een o f f i c i e e l bezoek aan Nederland te weigeren; daarom 
i s het goed, dat i s afgesproken, dat een bezoek aan de Bonds
re p u b l i e k t o t een onbekende toekomst z a l worden u i t g e s t e l d . 
Spreker verwacht, dat met m i n i s t e r Soebandrio ook over de volks
stemming i n w e s t e l i j k Nieuw-Guinea gesproken z a l worden. M i n i s 
t e r De Jong neemt aan, dat h i e r a a n onverkort z a l worden vast
gehouden. S t a a t s s e c r e t a r i s De Block verwacht n i e t anders dan 
dat m i n i s t e r Luns onverkort hieraan z a l vasthouden. 
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M i m s t e r Bot merkt op, dat v o r i g j a a r een studenten-
d e l e g a t i e onder l e i d i n g van de heer Scholten met de openings-
v l u c h t van de KLM naar D j a k a r t a i s meegereisd. De bedoeling 
was, dat een groep Indonesische studenten mee terug zou komen, 
maar de Indonesische r e g e r i n g wilde dat toen n i e t . De heer 
S c h o l t e n h e e f t thans v o o r g e s t e l d , dat deze studenten op kosten 
van de Nederlandse r e g e r i n g naar Nederland z u l l e n kunnen komen-
spreker i s e c h t e r tegen het b e t a l e n van de vervoerskosten naar' 
Nederland. Er i s a l l e e n een bedrag beschikbaar om een groep 
Indonesische studenten i n Nederland te ontvangen. M i n i s t e r 
S cholten h e r i n n e r t z i c h , dat v o r i g j a a r eenzelfde verzoek a l 
i s afgewezen. 

M i n i s t e r Van A a r t s e n merkt op, dat de Indonesische 
l u c h t v a a r t m a a t s c h a p p i j Garuda op Amsterdam gaat vliegen 0, b i j 
de openingsvlucht zou men dan de Indonesische studenten kunnen 
meenemen. S t a a t s s e c r e t a r i s Keyzer voegt h i e r a a n toe, dat de 
v o r i g e week de vergunning voor de l a n d i n g op Schiphol aan 
Indonesië i s v e r l e e n d . Spreker d e e l t voorts mede, dat van 
Nederlandse z i j d e het verzoek i s gedaan om twee maal per week 
i n p l a a t s van eenmaal de l u c h t v e r b i n d i n g met Djakarta te v l i e 
gen ( v i a Singapore). De Garuda w i l i n t e n s e r met de KLM samen
werken en zou ook op Australië (Sydney, de Phil.ippijnen 
( M a n i l l a ) , de Verenigde Staten en China w i l l e n v l i e g e n . iBi-j--h-e-t-
bezoek van -Soebandrio aan Nederl-and z a l ook h i e r o v e r gesproken-

--k-unne-n - -wo-r den-̂ -f 

2 b. Fusie Europese commissies bevoegdheden Europees parlement 
T D (m.r. 13 maart 1964, punt 

S t a a t s s e c r e t a r i s De Block deelt made, dat i n de EEG-
raad op 25 maart de omvang van de Europese commissie na een 
f u s i e t e r sprake komt. De v o r i g e maal was de Nederlandse dele
g a t i e met haar v o o r s t e l van 14 leden geïsoleerd; intussen 
i s gebleken, dat de B e l g i s c h e m i n i s t e r Spaak, die de vorige 
maal d i t v o o r s t e l n i e t gesteund had, d i t thans wel z a l doen, 
t e r w i j l de D u i t s e bondsregering b e r e i d i s met 14 leden i n te 
stemmen t o t 1970 of een eerdere datum, a l s er nieuwe leden t o t 
de EEG toetreden; dan zou t o t de bestaande v e r d e l i n g over de 
EEG-partners moeten worden teruggekeerd, t e n z i j met unanimiteit 
anders z a l worden b e s l i s t . Spreker s t e l t voor, dat onzerzijds 
aan het a a n t a l van 14 z a l worden vastgehouden, eventueel tot 
I 9 7 O . M i n i s t e r Andriessen w i j s t erop, dat i n de derde etappe 
van het EEG-verdrag n i e t meer unanieme b e s l i s s i n g e n voorkomen, 
zodat de gedachte van s t a a t s s e c r e t a r i s De Block een precedent 
zou kunnen z i j n . S t a a t s s e c r e t a r i s De Block antwoordt, dat i n 
d i t bezwaar misschien een argument l i g t om de Duitse delegatie 
nog wat verder op het Nederlandse standpunt te brengen. 

M i n i s t e r Scholten... 
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M i n i s t e r Scholten neemt aan, dat h i j u i t b r e i d i n g 
t o t 14 l e d e n a l l e n een eigen apparaat z u l l e n w i l l e n hebben. 
S t a a t s s e c r e t a r i s De Block was aanvankelijk tegen deze u i t 
b r e i d i n g , maar i s o v e r t u i g d o.a. door het argument, dat de 
uitbouw t o t 1970 een g r o t e r a a n t a l leden van de commissie 
n o o d z a k e l i j k maakt. Spreker z i e t hierin geen gevaar van een 
u i t d i j e n d e o r g a n i s a t i e . M i n i s t e r Scholten g e l o o f t n i e t , dat 
i n geval de Europese gemeenschap u i t zes landen b l i j f t bestaan 
met 14 commissieleden eenzelfde apparaat z a l worden aangehou
den a l s met 9 leden. M i n i s t e r Andri essen antwoordt, dat b i j de 
f u s i e een personeel van 1 .000 man van de KS G i n Luxemburg naar 
B r u s s e l komt. De f u s i e l e i d t n i e t t o t een p e r s o n e e l s u i t b r e i 
d i n g . Na een f u s i e z a l de Europese commissie ook de atoom
zaken en het e n e r g i e b e l e i d e r b i j moeten nemen, zodat hierdoor 
a l u i t b r e i d i n g met tenminste 2 leden b e s l i s t nodig i s . 
Dr. Mansholt weet van het atoombeleid, de energi e p o l i t i ek en 
het vervoer w e i n i g af, zodat een tweede Nederlands l i d nood
z a k e l i j k i s . De m i n i s t e r - p r e s i d e n t w i j s t erop, dat b i j f u s i e 
een a a n t a l van 14 leden een beperking betekent i n v e r g e l i j k i n g 
met wat er thans i s . Bovendien kan men verwachten, dat de teams 
van 3 commissieleden, die de b e l a n g r i j k e vraagstukken behan
delen, z u l l e n b l i j v e n f u n c t i o n e r e n . Spreker s t e l t voor, dat 
de Nederlandse d e l e g a t i e vasthoudt aan het v o o r s t e l om met de 
f u s i e het a a n t a l leden van de Europese commissie op 14 te 
brengen, eventueel t o t 1970 ( t e n z i j eerder nieuwe leden toe
treden) en dat i n dat j a a r voor u i t b r e i d i n g boven 9 leden 
n i e t u n a n i m i t e i t v e r e i s t z a l z i j n . S t a a t s s e c r e t a r i s De Block^ 
z a l ernaar s t r e v e n , dat voor u i t b r e i d i n g i n 1970 n i e t unanimi
t e i t wordt verlangd, maar h i j weet n i e t of men h i e r i n z a l s l a 
gen. De raad v e r k l a a r t z i c h met de v o o r s t e l l e n van de m i n i s t e r 
p r e s i d e n t akkoord. 

S t a a t s s e c r e t a r i s De Block merkt met betrekking t o t de 
u i t b r e i d i n g van de bevoegdheden van het Europese parlement op, 
dat i n de vergaderingen i n Straatsburg de parlementsleden 
a l l e n h i e r o p aandringen, maar dat z i j d i t , teruggekomen m hun 
eigen parlement, vergeten z i j n met u i t z o n d e r i n g van de Neder
landse parlementariërs. In de Tweede Kamer hebben a l l e par
t i j e n de motie-Vredeling gesteund, v-we±ke-» i n h i e l d dat de EEG-
raad s l e c h t s met u n a n i m i t e i t zou kunnen afwijken van amende
menten van het Europese parlement op de be g r o t i n g s v o o r s t e l l e n 
inzake het EEG-landbouwfonds. De Nederlandse regering heeft 
deze motie geaccepteerd, maar i n de ESG-raad denken de andere 
m i n i s t e r s er n i e t over d i t te aanvaarden. Ook een minder 
vergaand v o o r s t e l (waarbij het Europese parlement een bovoegd-
h e i d zou k r i j g e n t o t v e r s c h u i v i n g van bedragen binnen de be¬
gr o t i n g ) maakt geen kans, aangezien de Franse delegatie het met 
w i l aanvaarden. M i n i s t e r Toxopeus meende, dat was afgesproken, 
dat de raad over d i t onderwerp een n o t i t i e zou k r i j g e n , btaats-
s e c r e t a r i s De Block antwoordt, dat de nota van 11 februari_ 
h i e r o v e r i n behandeling i s geweest. M i n i s t e r Witteveen herinnert 
aan de afspraak i n de REZ, dat de coördinatiecommissie nog 

hi e r o v e r zou..» 
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h i e r o v e r zou spreken. S t a a t s s e c r e t a r i s De Block antwoordt 
dat d i t i s gebeurd. M i n i s t e r Witteveen s t e l t de vraag of net 
v e r s t a n d i g i s i n d i t volgende stadium i n de EEG-raad met het
z e l f d e v o o r s t e l over bevoegdheid te komen, dat eerder a l i s 
afgewezen. S t a a t s s e c r e t a r i s De Block antwoordt, dat de Neder
landse parlementsleden h i e r o p s t e r k aandringen. Spreker w i j s t 
ook op de bezwaren tegen het Duitse v o o r s t e l . M i n i s t e r Toxo
peus merkt op, dat het Nederlandse parlement ook t o t ver
s c h u i v i n g van begrotingsbedragen kan b e s l u i t e n . Staatssecre
t a r i s De Block antwoordt, dat deze v e r g e l i j k i n g n i e t j u i s t 
i s , omdat de c o n s t r u c t i e n i e t denkbaar i s , waarbij de Neder
landse r e g e r i n g z i c h b i j een d e r g e l i j k e verschuivingVneerlegt ¥ 

A-4€^i-j—ae—me^ ^ a a a r f f i i ^ M i n i s t e r Witt eve en 
w i j s t erop, dat het Europese parlement ook geen verantwoor
ding draagt voor de v e r s c h a f f i n g van de middelen. M i n i s t e r 
Toxopeus z i e t ook nog a l s v e r s c h i l , dat het Nederlandse kabine-
b i j een n i e t aanvaardbare b e g r o t i n g s v e r s c h u i v i n g kan aftreden. 
Op z i c h z e l f spreekt een u i t b r e i d i n g van de bevoegdheden van 
het Europese parlement i n deze z i n hem echter wel aan. M i n i s 
t e r Andriessen erkent, dat onze EEG-partners n i e t s voor het 
Nederlandse v o o r s t e l voelen; toch l i g t h i e r een wezenlijk 
probleem. M i n i s t e r Wit te ve en meent, dat deze zaak veel ruimer 
g e s t e l d moet worden dan a l l e e n met betrekking t o t het EEG-
landbouwfonds. M i n i s t e r Toxopeus heeft b i j de bespreking van 
de f u s i e v o o r s t e l l e n een n o t i t i e over het besproken probleem 
gevraagd voor de m i n i s t e r r a a d . Spreker had een u i t v o e r i g ge
sprek met het l i d van de Hoge A u t o r i t e i t L i n t h o r s t Homan. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t z i e t de beperkte bevoegdheid 
van het Europese parlement ook a l s een groot probleem. Met^ 
het v o o r s t e l inzake amendering van de begroting van het EEG-
landbouwfonds h e e f t men een onderdeel h i e r u i t g e l i c h t , waarvan 
nu verwacht kan worden, dat d i t door de EEG-raad n i e t wordt 
aanvaard. Spreker i s van oordeel, dat i n Europees verband_ 
(EEG-raad) een i n i t i a t i e f genomen moet worden om een studie 
te maken, z o a l s i n Nederland door een grondwetscommissie ge
beurt. V o o r l o p i g v / i j s t de Franse regering v o o r s t e l l e n t e r 
zake af, maar het i s a l van belang a l s h i e r o v e r een rapport 
zou komen, dat n i e t met u n a n i m i t e i t wordt v a s t g e s t e l d . 

S t a a t s s e c r e t a r i s De Block s t e l t voor 
gaan met het volgende: 1 . De Nederlandse 

akkoord te 
1". De "Nederlandse delegatie z a l i n 

de"EEG-raad nogmaals haar v o o r s t e l t ot u i t b r e i d i n g van 
bevoegdheden van het Europese parlement aan de orde s t e l l e n , 
z i j ' a l d i t kunnen l a t e n v a l l e n , a l s de EEG-raad afwijzend 
b l i j f t staan. 2 ° . Spreker z a l een nota met u i t s l u i t e n d con
c l u s i e s over de bevoegdheden van het Europese parlement v 
de raad o p s t e l l e n . De raad stemt met deze v o o r s t e l l e n m. 

voor 

: . ^ e n s t e H i n g H» Nederlandse " " 1 ^ 1 » n».r de " ' ^ ^ 
- handel s c o n f e r e n t i e (Zie notulen m. r. i3 œaart 1964, punt a., 

M i n i s t e r Andriessen heeft een l i Jat J . ° P f e a * e " van 
de d e l e g a t i e van het K o n i n k r i j k naar de wereldhandelsconferentie 


